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Aanvullende vragen begroting 2023 (CDA, Weert Lokaal en diversen) 
 
Nr. Vraag Antwoord 

 CDA - 28 oktober 2022 mail 07:58   
1.1 Er zijn ontwikkelingen waarmee in de 
ontwerpbegroting 2023 nog onvoldoende 
rekening is kunnen worden gehouden. Het 
college doet begin 2023 een voorstel voor een 
wijziging van de begroting waarin meer 
rekening is gehouden met de gevolgen van 
deze ontwikkelingen. Hoe wil het college de 
verwachte negatieve gevolgen voor de 
begroting opvangen? Door inzet van het 
behoedzaamheidsbedrag gemeentefonds, door 
verlaging van de uitgaven (bijvoorbeeld uitstel 
prioriteiten) of nog anders? 
 

Zoals al eerder is gemeld is wat betreft indexpercentages momenteel sprake van 
'dagkoersen' en dit het maken van een inschatting extra bemoeilijkt. Zowel de 
hoogte van de prijsstijgingen als de duur ervan moeten worden ingeschat. 
 
Daarna kan beoordeeld worden welke maatregelen noodzakelijk zijn en welk 
voorstel tot dekking hierbij het meest aansluit. 
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1.2 Wat is de uitkomst van het overleg met de 
Provincie over het “financieel ravijn” 2026; wat 
is het advies van de Provincie en welke 
benadering stelt het college voor? 

Er is overleg geweest met de provinciaal toezichthouder over de 1 miljard in de 
septembercirculaire. Het standpunt van de provincie is dat de 1 miljard incidenteel 
geld is dat structureel ingezet mag worden. 

2.1 Personeel 
Het CDA heeft al eerder gevraagd om inzicht in 
de samenstelling van de formatie en verdeling 
over de organisatieonderdelen. Dat is tot nu 
toe niet gegeven. Voor nu de vraag die al 
mondeling is gesteld: graag een overzicht van 
alle taken/formatieplaatsen vanaf het voorstel 
budget personele knelpunten van september 
2018 tot en met de begroting 2022.  
 

De door u gestelde vragen zijn reeds eerder aan de ambtenaren gesteld. Deze zijn 
u mondeling toegelicht. Daarnaast heeft u ook een presentatie gehad waarin uitleg 
gegeven is. Uw nadere vragen en herhalingsvragen zijn bedrijfsvoering vragen. 
Deze zijn derhalve nu niet aan de orde. 
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2.2 Begroting 2019, prioriteit personeel 
€ 335.000 
“In 2019 gaan we daarbij inzetten op een 
versterking van de capaciteit voor 
– biodiversiteit en duurzaamheid,  
– dienstverlening, 
– aansluiting onderwijs op de arbeidsmarkt  
– veiligheid bij evenementen” 
Hoe groot is de formatie per taak?  

Biodiversiteit en duurzaamheid 1 fte  
Dienstverlening 1 fte 
Aansluiting onderwijs op de arbeidsmarkt 0,5 fte 
Veiligheid bij evenementen 1 fte 
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2.3 Wat zijn de resultaten van deze taken in 
2022? 

Zie eerder antwoord over rol veiligheidscoördinator 

2.4 Begroting 2020, prioriteit personeel  
€ 164.000 
– BIBOB-coördinator 
– beleidsadviseur landbouw 
Wat zijn de resultaten van de taak BIBOB-
coördinator in 2022? (Over de resultaten van 
de taak beleidsadviseur landbouw is recent 
volgende gesproken). 
 

De Bibob-coördinator coördineert en adviseert binnen de organisatie van de 
gemeente Weert over alles wat met uitvoering van de Wet Bibob te maken heeft. 
Zowel bestuurlijk (voor de burgemeester en het college) als binnen de ambtelijke 
organisatie vormt hij het aanspreekpunt voor alles wat met de Wet Bibob te 
maken heeft. Actueel is dat de geldende beleidsregel Bibob wordt aangepast op de 
wetswijziging van de Wet Bibob op 1 oktober 2022. Weert stemt hierin af met 
gemeenten in de regio. De Bibob-coördinator zorgt voor implementatie hiervan.  
 
De Bibob-coördinator voert een groot deel van de integriteitsonderzoeken voor de 
gemeente Weert zelf uit. In 2022 zijn tot nu toe 47 eigen onderzoeken uitgevoerd. 
Om deze onderzoeken te kunnen uitvoeren houdt de bibob-coördinator contact 
met ketenpartners zoals het Landelijk Bureau Bibob, het RIEC, politie en justitie en 
de belastingdienst. 
 

2.5 Hoe groot is de vastgestelde formatie 
organisatieonderdeel Projecten? 

De door u gestelde vragen zijn reeds eerder aan de ambtenaren gesteld. Deze zijn 
u mondeling toegelicht. Daarnaast heeft u ook een presentatie gehad waarin uitleg 
gegeven is. Uw nadere vragen en herhalingsvragen zijn bedrijfsvoering vragen. 
Deze zijn derhalve nu niet aan de orde. 
 

2.6 Hoe groot is de vastgestelde formatie 
organisatieonderdeel Communicatie? 

De door u gestelde vragen zijn reeds eerder aan de ambtenaren gesteld. Deze zij 
zijn u mondeling toegelicht. Daarnaast heeft u ook een presentatie gehad waarin 
uitleg gegeven is. Uw nadere vragen en herhalingsvragen zijn bedrijfsvoering 
vragen. Deze zijn derhalve nu niet aan de orde. 
 

3 3.1 Prioriteiten 
Wat is het verband tussen het bedrag van  
€ 100.000 voor prioriteit 16 ondersteuning 
Weerter sportverenigingen en de tekst “Een 
van de projecten ...” op pagina 30; waarvoor 
wordt het geld precies ingezet?  
De laatste zin van de tekst luidt: “Hierbij wordt 
rekening gehouden met de bestuursopdracht 
herijking maatschappelijke 
voorzieningenstructuur.” Hoe gebeurt dit, en 
speciaal hoe wordt rekening gehouden met het 
door de raad aangenomen amendement? 
 

Het geld is bedoeld voor het dekken van de kosten van het inzetten van 
‘mankracht’ voor het ondersteunen van sportverenigingen die trajecten willen 
doorlopen om gestelde doelen te bereiken. Zo worden de vrijwilligers ontlast en is 
het voor verenigingen makkelijker een dergelijk traject in te zetten.    
De laatste zin heeft betrekking op het clusteren en gezamenlijk gebruiken van 
accommodaties op het sportpark Boshoven. Dit dient te passen binnen de door de 
raad vastgestelde kaders die leidend zijn voor de herijking van de 
maatschappelijke voorzieningenstructuur. Ditzelfde geld voor de sociaal 
maatschappelijke aspecten die genoemd zijn in het aangenomen amendement 
voor zover die op sportpark Boshoven van toepassing zijn. 
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3.2 Voor welke projecten of anderszins wordt 
het bedrag van € 300.000 van prioriteit 16 
ingezet? Graag meer concrete informatie dan 
“projecten op het gebied van onderwijs, 
armoede, schulden en gezondheid”. 

Het bedrag van € 300.000, - wordt ingezet voor (preventieve) voorzieningen en 
activiteiten die de lokale sociale basis versterken. De middelen stellen ons in staat 
om flexibel in te spelen op vragen vanuit de samenleving en nieuwe initiatieven 
een impuls te geven.   
Het doel van deze voorzieningen en activiteiten is om mogelijke maatschappelijke 
uitval en complexe problematiek vroegtijdig te signaleren en om psychosociale- en 
psychische problemen te herkennen. Deze middelen zijn daarmee breed inzetbaar 
voor activiteiten die ervoor zorgen dat mensen kunnen blijven meedoen. 
 

3.3 De tekst “Wat gaan we daarvoor doen?” 
van prioriteit 19 was de afgelopen jaren ook 
van toepassing. Is er tot nu toe niets voor deze 
groep gedaan, zo ja waarom niet? Indien er 
wel een aanbod voor deze groep is geweest, 
waarom is dan nu € 35.000 nodig? 
 

We hebben steeds meer met kwetsbare doelgroepen te maken die een beroep 
doen op de bijstand. Deze doelgroepen lopen, vanwege hun kwetsbare situatie en 
een grote afstand tot de arbeidsmarkt, meer risico op langdurige werkloosheid en 
financiële problemen. Voor hen is specifieke aandacht nodig. Op basis van een 
analyse van het uitkeringsbestand gaan we kijken welke groepen een specifiek, 
intensief en passend re-integratietraject nodig hebben. 

3.4 Prioriteit 20 is de afgelopen jaren ook al 
uitgevoerd. Waarom is nu een extra bedrag 
van € 35.000 nodig? 

Afgelopen jaren hebben twee groepen alleenstaande moeders dit traject (Actie 
Reactie) gevolgd. Meer dan 50% van de deelnemers had na afronding van het 
traject een (parttime) betaalde baan. Gelet op de positieve resultaten en een 
betere aansluiting van dit traject bij deze doelgroep is nu een extra bedrag van 
€ 35.000 aangevraagd. Met deze middelen zal jaarlijks (gedurende 4 jaar) aan een 
nieuwe groep alleenstaande ouders het traject worden aangeboden. Is vanuit 
tijdelijke middelen gefinancierd in de afgelopen jaren. De tijdelijke middelen zijn 
nu niet meer beschikbaar. 
 

3.5 Prioriteit 30: specificatie van de € 145.000, 
wat gaat hiervoor gedaan worden? Het bedrag 
lijkt erg hoog ten opzichte van de beschrijving 
van de werkzaamheden. 

Er worden drie rapporten opgeleverd waarin de omvang van de kwaliteits- en 
vervangingsachterstanden inzichtelijk worden gemaakt. In de rapporten zullen de 
noodzakelijke investeringsbudgetten en te maken keuzes in beeld worden gebracht 
voor groen, trottoirs en recreatieve routes. 
Een tijdelijke kracht is noodzakelijk om eerst het beheerpakket aan te passen en te 
actualiseren. Deze tijdelijke kracht is opgenomen in het budget. 
 

3.6 Prioriteit 39: waaraan wordt het 
evenementenbudget uitgegeven? 

We willen hiervoor bovenlokale evenementen faciliteren om Weert zowel regionaal 
op de kaart te zetten als een aantrekkelijke gemeente te laten zijn. 
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3.7 Prioriteit 40: “We stellen in Q1 een nieuw 
en uitnodigend evenementenbeleid vast.” Wil 
het college dit door de raad laten vaststellen? 
Zo nee, waarom niet? Graag mee concreet de 
taak van de coördinator, en wat deze extra 
doet ten opzichte van de taak van prioriteit 41. 
Zijn de prioriteiten 40 en 41 gekoppeld aan het 
besluit over het nieuwe evenementenbeleid? 
 

Ja het nieuwe evenementenbeleid wordt door de raad vastgesteld. 
 
De rol van deze functionaris wordt in grote lijnen: Duidelijke en eenduidige regie 
en coördinatie op gebied van evenementen zowel in als extern met als doel dat 
zowel in als extern helder is wat van wie wordt verwacht zodat evenementen 
vlekkeloos kunnen verlopen. 
1. Bewaken en bevorderen van de samenhang met betrekking tot de toepassing 
van instrumenten en beleid op het gebied van evenementen en relevante andere 
beleidsterreinen. 
2. Acquireert nieuwe, (boven-)regionale evenementen  
3. Stimuleert kwaliteitsverbetering, innovatie en de verdere uitbouw van 
bestaande evenementen.  
4. Stimuleert, enthousiasmeert en faciliteert initiatiefnemers van nieuwe 
evenementen 
5. Adviseert over (uitvoerings-)aspecten in relatie tot (grootschalige) evenementen 
op het gebied van verkeer, parkeren, OOV en stadspromotie.  
6. Signaleert risico’s, verbeter- en/of knelpunten op beleidsterreinen die de 
gemeentelijke ambities op het gebied van evenementen moeten ondersteunen. 
Levert op basis hiervan input c.q. doet verbetervoorstellen voor aanpassing van 
dat beleid. 
 
Er is natuurlijk samenhang tussen de prioriteiten 39, 40 en 41 echter dit betekent 
niet dat er, als de raad zou besluiten om geen extra geld beschikbaar te stellen 
voor bovenlokale evenementen, geen evenementencoördinator nodig is. Op dit 
moment is er niemand die de hierboven genoemde taken op kan pakken. 
 

3.8 Prioriteit 41: graag aanvullende 
onderbouwing. Onder meer: voor de uitvoering 
van een subsidieregeling voor evenementen is 
al formatie beschikbaar. 

De prioriteit is opgebouwd in 2 maal 0.6 fte. 
Hiervan 0.6 fte voor VTH is opgevoerd en 0.6 voor OSCW. 
We verwachten bij nieuw evenementenbeleid meer aanvragen, hiervoor is extra 
capaciteit nodig. Deze capaciteit wordt ingezet voor uitvoering subsidieregeling, en 
vergunningverlening. Voor VTH geldt dat de huidige capaciteit voor 
vergunningverlening evenementen ook zonder extra aanvragen al te kort is 
gebleken. 
 

3.9 Prioriteit 42: waarom geen dekking uit het 
extra budget voor het cultuurbeleid 2021-2024 
van € 152.000? Waaraan is/wordt dit budget 
dit jaar uitgegeven? 

Bij de vaststelling van het cultuurbeleid is besloten de gelden als volgt te 
besteden:  
- Popcoördinator € 25.000 
- budget culturele innovatie € 40.000 
- stadslab € 82.000 
- onderzoek en communicatie € 5.000 
Subsidies vallen hier buiten. 
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3.10 Prioriteit 44: Idem, Zie antwoord hierboven. 

3.11 Aan welke onderzoeken en projecten 
wordt het geld van prioriteit 45 uitgegeven? 

Er wordt eerst richting gegeven en focus bepaald in de notie Investeringsagenda 
Midden-Limburg. Dan wordt gekeken of het rijk mee wil financieren in een Regio 
Deal Midden-Limburg. Als het rijk mee wil financieren worden projecten 
gedefinieerd en de organisatie daarvan bepaald. Dit zal in de loop van volgend jaar 
gebeuren. De raad wordt hierover op korte termijn geïnformeerd via een RIB. 
 

3.12 De toelichting bij prioriteit 51 onder “Wat 
willen we bereiken?” is vaag, evenals de 
meerwaarde van het (algemeen omschreven) 
beoogde resultaat. “Waarom moeten de 
geplande activiteiten € 50.000 extra kosten? 
 

Om de inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties mee te nemen in 
het bereiken van de ambities vanuit de strategische visie zijn diverse participatie 
en communicatieactiviteiten noodzakelijk. 

3.13 De activiteiten van prioriteit 52 lijken de 
afgelopen jaren ook al grotendeels of geheel te 
zijn uitgevoerd; aks dat niet zo is, is het de 
vraag waarom dat niet is gebeurd. Waarom is 
daar voor 2023 en volgende jaren jaarlijks € 
300.000 extra voor nodig? 
 

De activiteiten zijn de afgelopen jaren niet zo uitgevoerd. 
Sinds de WNRA is er sprake van een opzegtermijn van 1 maand waardoor de 
medewerker al uit dienst is voordat de vacature ingevuld kan worden. Daarnaast is 
het invullen van vacatures erg lastig waardoor langdurige inhuur, welke veel 
duurder is, noodzakelijk is. 

3.14 Graag een meer concrete toelichting op 
prioriteit 53, onderdelen aantrekkelijk 
werkgeverschap en arbeidsmarktbenadering. 
Achtergrond: voor deze taken wordt een groot 
bedrag gevraagd boven op het geld dat al 
beschikbaar is en activiteiten die al bestaan 
(trainers, ontwikkeling kerncompetenties, 
programma voor nieuwe medewerkers). Wat 
behelst de incidentele investering van € 
100.000? 
 

Arbeidsmarktbenadering 
De incidentele investering van € 100.000, - omhelst het vaststellen van een 
Employer Branding Value Proposition incl. uitvoering activiteiten. = update waar de 
Gemeente Weert voor staat die nodig is voor interne en externe arbeidsmarkt.   
 Vervolgstap is recruitment professionaliseren (structurele investering van  
€ 100.000, - door: 
• Het een vast onderdeel te maken in het proces. Het ligt nu veelal in de lijn 
bij het Management. Gezien de huidige arbeidsmarkt en het specialisme van het 
vak is het gewenst om dat anders in te kleden.  
• Bij extreem moeilijk in te vullen vacatures is er de wens om gebruik te 
maken van professionele werving & selectiebureaus. 
  
Aantrekkelijk werkgeverschap 
In het kader van Binden & Boeien van bestaande en nieuwe medewerkers is het 
nodig om structureel te investeren. Dit kan bijvoorbeeld door: 
• Inwerkprogramma opzetten, traineeprogramma, stagiaires in het kader 
van toekomstig potentieel programmatisch benaderen en aan ons binden. 
• Outboarding updaten. 
• Trainen en begeleiden van medewerkers op de gewenste talenten/ 
vaardigheden passend bij huidige maatschappelijke ontwikkelingen. 
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3.15 Graag een meer concrete toelichting op 
prioriteit 55. Onder meer: (1) voor de 
genoemde transities is al formatie beschikbaar 
en wordt een regisseur buitengebied gevraagd, 
(2) in welk opzicht en met welk doel moet de 
positie van de gemeente regionaal versterkt 
worden? 
 

(1) De functies van strategisch adviseur en regisseur buitengebied zijn niet 
hetzelfde. De strategisch adviseur is een generalist die breed en integraal naar 
vraagstukken kijkt die spelen in de samenleving. In beginsel ligt het accent in het 
ruimtelijke domein, echter inzet kan ook plaatsvinden in bv het sociale domein. 
De huidige beleidsadviseurs zijn inderdaad verbonden aan de afzonderlijke 
transitieopgaven, maar versterking is juist gewenst om de samenhang ‘over de 
grote opgaven heen’ te bewaken en te adviseren op de koers, rekening houdend 
met de aanvliegroutes/programma’s van rijk en provincie en de schaal waarop de 
opgaven opgepakt moeten worden. Dit is voor alle overheidsorganen nog een 
zoektocht. Concrete opdrachten voor de strategisch adviseur: o.a. borging 
strategische visie in de organisatie, geven van een vervolg aan de regiodeal en/of 
investeringsprogramma Midden-Limburg, optimaliseren en uitbouwen 
samenwerkingsverbanden in de (eu)regio), initiëren ontwerpend onderzoek in de 
regio om de ruimtelijke puzzel te leggen, etc. 
De regisseur buitengebied werkt gebiedsgericht en is sterk gericht op ‘het leggen 
van de puzzel’ in het buitengebied, het opstellen van het programma en 
coördinatie op de uitvoering samen met onze partners en gebruikers. 
 
(2) Weert heeft een centrumfunctie voor de omliggende gemeenten waardoor op 
diverse terreinen relaties liggen over en weer. Ook hebben wij als Weert een 
sterke oriëntatie op de Brainport regio. Dit willen we ook behouden en waar 
mogelijk vergroten, zoals ook opgenomen in de Strategisch visie. Samenwerken 
biedt vaak schaalvoordelen, meer expertise en minder risico. Regio’s worden dan 
ook steeds belangrijker. Er is geconstateerd dat er nog enkele blinde vlekken zijn 
bv met de Brainport regio. 
 
Daarnaast liggen er opgaven en ambities (bv. landelijk gebied, klimaatopgaven, 
bereikbaarheid, woningbouw) die zich niet houden aan bestuurlijke grenzen en 
verwacht het rijk en provincie ook dat we dit regionaal oppakken (door middel van 
‘deals’ al dan niet met bijbehorende financiering). Heel actueel is de Regio deal die 
momenteel wordt opgesteld binnen Midden-Limburg en waarbij het van belang is 
dat we als Weert ook goed bewegen in de regio en kansen benutten. 
 

4 4.1 Vervangingsinvesteringen 
 
Vervangingsinvestering 1: voor welk(e) 
project(en) is het geld 2023 bestemd? 
 
 

Op basis van inventarisatie worden de knelpunten aangepakt, deze inventarisatie 
voor 2023 moet nog plaats vinden. 
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4.2 Vervangingsinvestering 2: voor welk(e) 
project(en) is het geld 2023 bestemd? Welke 
projecten zijn of worden uitgevoerd met het 
geld 2022? 

Op basis van inventarisatie worden de kleine knelpunten aangepakt, deze 
inventarisatie voor 2023 moet nog plaats vinden. 
 
Voor 2022 zijn de middelen besteed aan de aanpassing/optimalisaties 
fietsoversteken van de kruispunten Ringbaan Oost/Roermondseweg en de 
Ringbaan West/Kazernelaan. 

 
Nr. Omschrijving Antwoord 

 Weert Lokaal - 30 oktober 2022 mail 20:30   
Programma 1: Al vele jaren is er aandacht 
voor het oneigenlijk gebruik van gronden, ook 
zijn hier meermaals acties in ondernomen. 
 
5.1 Hoe kan het dat in verleden meerder 
malen acties zijn gedaan om het 
oneigenlijk gebruik terug te dringen maar er 
toch nog zoveel percelen moeten worden 
aangeschreven? 

Tot juli 2020 zijn er nog geen acties op grote schaal ondernomen om het 
oneigenlijk grondgebruik terug te dringen. Vanaf juli 2020 wordt het oneigenlijk 
grondgebruik planmatig aangepakt, maar nog steeds beperkt door onvoldoende 
middelen. Om op grotere schaal actie te kunnen ondernemen zijn echter extra 
middelen benodigd. 

5 

Programma 1: In twee jaar (2023 en 24) 
worden tweehonderd locaties behandeld, 
hiervoor is een totaalbedrag van 576.300, - 
uitgetrokken. Per behandeling is dit € 2881.50 
 
5.2 Hoe kan het dat deze kosten zo hoog zijn 
en waarom is zonder aanvullende middelen het 
risico op verlies van gemeentelijk 
eigendommen heel reëel. We hebben hier toch 
te maken met gemeentelijk eigendom wat niet 
op legale wijze in gebruik is? 

Weert moet voor een gedeelte nog worden geïnventariseerd op oneigenlijk 
grondgebruik. De geconstateerde gevallen worden vervolgens individueel 
beoordeeld en benaderd. Hierbij zijn meerdere disciplines betrokken om te 
bekijken of de grond verkocht of verhuurd kan worden of dat we de grond zelf 
nodig hebben en dient te worden ontruimd. Na ontruiming zal de grond 
heringericht moeten worden als openbaar gebied. Hiervoor is capaciteit en budget 
benodigd.  
 
Zonder aanvullende middelen kan dit niet worden uitgevoerd met het gevolg dat in 
bepaalde gevallen het eigendomsrecht van de gemeente kan verjaren en de 
gemeente haar eigendom verliest. Dit kan juist gebeuren in de gevallen waarin de 
grond op niet legale wijze in gebruik is. 
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6.1 Programma 1: Het college wil in deze 
bestuursperiode minimaal 1000 woningen 
realiseren (autonome woningbehoefte is 1200). 
Daarnaast komt de opgave vanuit de migratie 
naar Weert toe en de taakstelling vanuit de 
met de provincie af te sluiten woondeal.  
 
Weert kent 22% sociale huurwoningen 
waarvan wordt gesteld dat dit aantal moet 
groeien. Hiertoe zullen gezamenlijk met Wonen 
Limburg geschikte locaties gezocht worden. 
 
Bijkomende doelstelling hierbij is verder juist 
hetgeen te realiseren waaraan behoefte 
bestaat en om gemixte woonwijken te creëren. 
Dit vraagt om helderheid in de aanpak om 
deze doelen te realiseren, waarbij ingegaan 
wordt op de volgende vragen: 
 
Wat doen we ervoor om deze aantallen te 
behalen en hoe kan Weert de woningbouw 
versnellen? 
 

De autonome groei van het aantal huishoudens bedraagt 1.236 tot de top van het 
aantal huishoudens in 2038. De geprognosticeerde groei van het aantal 
huishoudens in de periode 2022 tot en met 2025 bedraagt 578 (Etil 2021). 
 
In de planvoorraad zijn sociale huurwoningen opgenomen, dit is te weinig om in de 
behoefte te voorzien. Dat betekent dat sociale huurwoningen waar mogelijk 
worden vermeerderd in lopende plannen, zoals bij Horne Kwartier en Laarveld fase 
4. Een ander voorbeeld is dat de gemeente het pand Beemdenstraat 38 aan 
Wonen Limburg verkoopt ten behoeve van transformatie tot 24 sociale 
huurwoningen en niet in de markt heeft gezet. Daarnaast zal de gemeente harder 
sturen op de bouw van sociale huurwoningen bij nieuwe initiatieven van derden. 

6.2 Hoe gaat Weert realiseren dat de markt 
ook daadwerkelijk bouwt voor de feitelijke 
woningbehoefte? Kennen we deze behoefte 
goed genoeg? 

In 2018 is een woningbehoefteonderzoek uitgevoerd. De vergrijzing bepaalt in 
belangrijke mate de kwalitatieve woningbehoefte. Dit verandert niet in korte tijd. 
In het kader van het bod dat de provincie heeft gedaan is door Stec een 
behoefteonderzoek gedaan op het niveau van Limburg en de 3 regio’s Noord-, 
Midden- en Zuid-Limburg. De uitkomsten hiervan liggen in lijn met het in 2018 
gehouden onderzoek. In 2023 wordt een nieuw behoefteonderzoek uitgevoerd in 
Midden-Limburg. 
 

6 

6.3 Hoe stuurt Weert concreet, o.a. door de 
nieuwbouw op de juiste plekken, op het doel 
om te komen tot evenwichtige woonwijken 
(qua woningvoorraad en qua 
bevolkingssamenstelling)? 
 
 
 

Per locatie wordt bekeken wat de opgave is in die wijk of dat stadsdeel en wat de 
mogelijkheden zijn. De ligging ten opzichte van voorzieningen speelt hierbij een 
rol. Overigens gaan veranderingen heel langzaam, nieuwbouw is slechts een heel 
beperkt aandeel van de woningvoorraad. Dit is dus een verhaal van lange adem. 
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6.4 Is het de bedoeling om actief gronden aan 
te kopen en uit te geven met bijbehorend 
vooraf bepaald en vastgelegd 
woningbouwprogramma en bijbehorende 
voortgangsplanning? 

Actief grondbeleid is een van de mogelijkheden om de opgave te realiseren. De 
doorlooptijd en dus de planning is afhankelijk van meerdere factoren, denk hierbij 
o.a. aan grondverwerving, onderzoeksverplichtingen en juridische procedures. De 
beschikbare (interne en externe) capaciteit heeft ook invloed op de voortgang. 
Verder bouwt de gemeente zelf geen woningen, we zijn hiervoor afhankelijk van 
de markt. In het programma staan voor de korte termijn gemiddeld 300 woningen 
per jaar op de planning. Daarmee gaan we er van uit dat het aantal van 250 
woningen per jaar daadwerkelijk wordt gehaald, wetende dat er plannen vertragen 
of later opgeleverd worden. 
 

6.5 Is het college bereid om bij af te sluiten 
van exploitatieovereenkomsten verplichtend 
een woningbouwprogramma en planning vast 
te leggen en daar op toezien? 

Ja. Het behalen van de planning is belangrijk maar afhankelijk van externe 
factoren, zoals beschikbaarheid van materieel, waardoor de bouwtijd langer is of 
waardoor men later begint met de bouw en bouwkostenstijgingen. Marktinvloeden 
zoals de stijging van hypotheekrente en een afzwakkende markt spelen hierbij 
mee. De gemeente heeft niet overal invloed op. 
 

6.6 Is het college, meer specifiek, bereid om 
bij bepaalde exploitatieovereenkomsten 
(voldoende omvang en juiste locatie) een 
verplichting op te leggen dat de nieuwbouw 
een te bepalen percentage sociale huur betreft 
(conform de regionale woondeals), waarbij een 
grondprijs (bij projecten vanuit de markt) 
wordt gehanteerd die passend is voor sociale 
woningbouw (dit betreft invulling van een van 
de Nationale Prestatieafspraken) en dat anders 
geen planologische medewerking wordt 
verleend? 
 
 
 
 
 

Ja, een voorbeeld hiervan is het nieuwe initiatief voor woningbouw aan de 
Tromplaan. 
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7 7.1 Programma 2: De voedselbank is 

afhankelijk van donaties en van giften van 
supermarkten in de omgeving. 
Dit is alleen maar minder geworden omdat 
winkels meer doen tegen voedselverspilling en 
hun producten niet meer doneren aan de 
voedselbank. Ze krijgen minder voedsel binnen 
en de vraag is toegenomen. 
 
Wat zouden we hierin als gemeente kunnen 
doen?  
Valt de voedselbank bijvoorbeeld binnen de 
wettelijke taken van een gemeente? Of hebben 
we een subsidierelatie met de voedselbank? 
Werkt de gemeente samen met andere lokale 
ondernemingen om de voedselbank te 
ontzorgen van dit vraagstuk? 
 

De voedselbank is een volledig zelfstandige en onafhankelijke stichting en valt niet 
onder de wettelijke taken van de gemeente. De Stichting is lid van de Vereniging 
van Nederlandse Voedselbanken.  
De Voedselbank verblijft kosteloos in een pand van de gemeente. De kosten voor 
huur, gas, water en licht worden niet bij de Voedselbank in rekening gebracht. Op 
deze wijze ondersteunt gemeente Weert de Voedselbank. 
De gemeente werkt op dit moment niet samen met andere lokale ondernemingen 
om de Voedselbank te ontzorgen van dit vraagstuk. 

7.2 Programma 6: Betreffende de functionaris 
ondermijnende criminaliteit.  
 
Hoe gaan we op het huidige moment om met 
dit vraagstuk?  

Momenteel is er 0,5 FTE formatie in de vorm van een functionaris ondermijnende 
criminaliteit en mensenhandel die zich voornamelijk bezig houdt met het beleid op 
strategisch/tactisch niveau. Op operationeel niveau kan er momenteel weinig 
uitvoer worden gegeven aan het proces. 

7.3 Wat is de meerwaarde van interne 
expertise ten opzichte van een regionale 
samenwerking? 

Ondermijning is een vorm van criminaliteit die gebruik maakt van legale 
processen/structuren en daarmee de maatschappij schaadt. Deze vorm wil zich bij 
uitstek onttrekken aan de zichtbaarheid. Om de illegale processen bloot te leggen 
werken binnen de gemeente diverse disciplines van meerdere afdelingen samen. 
Daarvoor is interne expertise nodig die de lokale context en netwerken kent en 
begrijpt. 
 

 

7.4 Wordt dit nu niet opgepakt door onder 
andere de politie en het RIEC? 

Ondermijning is vorm van criminaliteit die voornamelijk integraal bestreden dient 
te worden. Dat doen we in samenwerking met diverse partners/disciplines die 
eenieder hun eigen rol, verantwoordelijkheid en expertise hebben. Een doelmatige 
aanpak vereist naast een fiscale (belastingdienst/ FIOD) en strafrechtelijke aanpak 
(politie/OM) ook een bestuurlijke aanpak (gemeente). Het RIEC is hier 
ondersteunend in het proces. 
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 Diversen   

8 8.1 Aanvulling antwoord vraag VVD-40 In cijfers betekent dat € 275.000 (voor belastingjaar jaar 2022) maal 1,08 (+ 8%) 
is dan € 297.000 voor belastingjaar 2023. 

9 9.1 Bij enkele vragen over doelen wordt 
verwezen naar leeswijzer pg 10. Begrijpelijk 
maar hoe weet ik dan dat bijv. streefwaarde 
meldingen misdaad anoniem 70 haalbaar is? Ik 
had om aantal nu gevraagd. 70 kan (te) 
ambitieus zijn of te makkelijk haalbaar. Dit 
geldt voor meerdere streefwaardes door hele 
begroting heen. 
 

Strekking voor de verwijzing is dat we nog volop bezig zijn met de ontwikkeling 
van de doelen en de bijbehorende indicatoren. In de leeswijzer hebben we een 
algemene stand van zaken weergegeven. 

 9.2 Pg 72, ontvangen antwoord klopt niet. 
Lasten 20.155, pg 73 saldo lasten 20.155. Ik 
weet niet waar de baat 146 zit in totaal pg 72 

Overzicht op p.72 is gesaldeerd. Baten zijn met name vergoedingen voor 
gedetacheerd personeel. 

 9.3 Het totaalbedrag UG langlopende leningen 
stijgt (pg 107), ontvangen rente daalt, pg 108. 
Ontvangen antwoord geeft geen verklaring 

Ik denk dat de vraag niet goed begrepen is, de eerste zin gaat over lening OG. De 
rente op p. 108 gaat over totaal van leningen UG (dus totaal tabel 107) en die 
daalt dus, net als de rente daarover. 
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